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Vážení spoluobčané, 

čas plyne velmi rychle a nikdo z nás nemá patent na jeho zastavení. Tak uplynulo další volební období a 
před námi byly  komunální volby do zastupitelstva obce Boharyně. Tentokráte byly  specifické tím, že ně-
kteří dlouholetí zastupitelé a hlavně dosavadní starostka obce se rozhodli již dále nepokračovat. Chtěl bych 
všem tímto poděkovat za jejich práci v minulých letech, zvláště pak  bývalé starostce JUDr. Věře Macháč-
kové za dlouholetou činnost na pozici starostky obce Boharyně a za její nemalý přínos pro rozvoj obce.    
Do nového volebního období tak obecní zastupitelstvo vstupuje ve značně obměněné sestavě. Věřím, že 
noví členové dobře zapadnou do kolektivu a společným úsilím se nám podaří zajistit kvalitní život v obci 
ke  spokojenosti všech občanů. Rádi také uvítáme od  široké veřejnosti podněty, které budou přínosné z 
hlediska dalšího vývoje v obci.
Aby těch změn nebylo málo, tak s koncem školního roku 2022 ukončila pracovní poměr dosavadní ředi-
telka základní a mateřské školy paní Mgr. Lucie Tomášková. I jí bych rád touto cestou poděkoval za úsilí, s 
jakým se pustila do řízení školy v nelehké covidové době, a za obětavost při zajištění improvizované výuky 
s ohledem na opravu havarijního stavu stropu budovy základní  školy. Věřím, že s novou paní ředitelkou  
Mgr. Janou Vavřinkovou bude stejně dobrá spolupráce, což přispěje ke stabilizaci chodu Základní a ma-
teřská školy v Boharyni. 
Život v naší obci byl v posledních letech ovlivněn plánovanou výstavbou kanalizace a čistírny odpadních 
vod v obci Boharyně a Homyle. Příprava a realizace této stavby byla velmi náročná a vyžadovala značné 
úsilí mnoha lidí. Chtěl bych tímto poděkovat také všem občanům za trpělivost a dodržování bezpečnosti 
při pohybu v obci. Díky tomuto jsme nemuseli řešit nějaké závažné problémy jako jsou nehody či úrazy 
(„ťukám do dřeva“).  Celková cena díla činí 69 122 000,- vč. DPH.  V minulosti obec již získala dotaci od 
Ministerstva zemědělství ČR v rámci programu „ Podpory výstavby a technického zhodnocení infrastruk-
tury  vodovodů a  kanalizací II“ ve výši  27 927 000.- Kč.  Na výstavbu Kanalizace a ČOV v obci Homyle  
obec ještě  získala v letošním roce  dotaci ve výši 3 500 000,-Kč  od Královéhradeckého kraje z programu 
Rozvoj infrastruktury v oblasti zásobování pitnou vodou a odvádění odpadních vod - 22ZPD09.
Po značných peripetiích  se nám nakonec podařilo zahájit realizaci obecního skladu v Trnavě. I když nás 
komplikace při této stavbě provázejí nadále, věřím, že vše zdárně dovedeme k úspěšnému konci. 
Obec také v letošním roce musela řešit změnu umístění autobusových zastávek. Tato skutečnost s sebou 
nesla zpočátku mnoho nejasností ohledně místa nastupování na jednotlivé spoje. Doufám, že již je vše 
vyřešeno a dopravní  obslužnost v obci plyne bez komplikací. Tato změna si na poslední chvíli vyžádala 
opravu chodníku od Ulrichových až po firmu ZETEPA,  aby se občané mohli bezpečně pohybovat mezi 
jednotlivými zastávkami. 
V novém volebním období bychom se rádi mimo jiné zaměřili na opravy chodníků ve všech obcích. Nic 
ale nejde zrealizovat ihned, vše má svá pravidla, a proto obnova bude postupná v závislosti na získání pří-
slušných  povolení, případně dotací. 
Minulé volební období bylo zejména náročné na situaci ohledně pandemie COVIDU 19, která výrazně 
ovlivnila náš dosavadní poklidný život. Doufám, že to nejhorší již máme za sebou a nic podobného nás 
již nečeká. 
Závěrem bych Vám všem v tomto předvánočním čase chtěl popřát více klidu a pohody. Do nového roku 
pak hlavně zdraví.

Vítězslav Havlíček, starosta obce
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Dne 26. 10. 2022 proběhla kolaudační prohlídka do-
končené kanalizace a ČOV Homyle. Prohlídka do-
padla úspěšně a na kanalizační stoky bude vydán ko-
laudační souhlas, kterým bude kanalizace uvedena do 
trvalého provozu. ČOV Homyle bude rozhodnutím 
Magistrátu města Hradec Králové, odborem život-
ního prostředí uvedena do ročního zkušebního pro-
vozu. Během tohoto roku bude u čistírny odpadních 
vod sledován provoz technologických zařízení, dodr-
žování stanovených limitů pro vypouštění vyčištěné 
odpadní vody. Po vyhodnocení zkušebního provozu 
bude čistírna uvedena do trvalého provozu. Na stav-
bě budou ještě do konce roku 2022 probíhat práce, 
kdy budou odstraňovány vady a nedodělky díla.

Vzhledem k tomu, že je ČOV je spuštěna a odpadní 
vody čistí podle stanovených předpisů, žádáme ma-
jitele nemovitostí, aby své nemovitosti v co nejkrat-
ší možné době připojili na kanalizaci. Veřejné části 
kanalizační přípojky mají dokončeny všichni majitelé 
nemovitostí, kteří o připojení na kanalizaci měli zá-
jem. Z tohoto hlediska v napojení nemovitostí  již 
nic nebrání. V podepsané smlouvě mezi obcí Boha-
ryně a jednotlivými majiteli je stanoven termín pro 
napojení nemovitostí na kanalizaci. Tento termín byl 
stanoven na 2 roky od uvedení stavby do provozu. 
Takže se může všem zdát, že času je dostatek. Ale 
chtěli bychom Vás upozornit na to, že obec Boha-
ryně bude po všech nepřipojených majitelích nemo-
vitostí na splaškovou kanalizaci požadovat předložit 
dvakrát za rok rozbor vypouštěných vod ze septiků a 
domovních čistíren. U majitelů nemovitostí se žum-
pou a septikem doklad o likvidaci odpadů z těchto 
zařízení. 

Majitelé nemovitostí, kteří se již na novou kanalizaci 
napojili a tuto skutečnost neoznámili, žádáme, aby to 
udělali na výše uvedeném telefonním čísle. Po těch-
to majitelích budeme chtít doložit fotodokumentaci, 
kde bude zřejmé technické provedení napojení. 

Kanalizace a ČOV v obci Homyle a Boharyně

Všechny výše uvedené povinnosti spojené s napoje-
ním nemovitosti na splaškovou kanalizaci platí i pro 
majitele nemovitostí na sídlišti v Homyli.

Do splaškové kanalizace nelze vypouštět dešťové 
vody ze střech a zpevněných ploch Vašich nemovi-
tostí. Dále jsou nežádoucí podzemní vody z drenáží 
a jiných zařízení. Tyto vody prodražují provoz kanali-
zace a nepřispívají k účinnosti ČOV. Prodražení pro-
vozu kanalizace by se projevilo zbytečným zvýšením 
stočného pro všechny obyvatele obcí Boharyně a 
Homyle. Už v současné době víme, že někteří majite-
lé nemovitostí odvádějí dešťové vody do nově vybu-
dované kanalizace. Během kontrol provozu ČOV se 
kontroluje množství odpadních vod, které na ČOV 
přitečou,  a při silných deštích přiteče na ČOV o 7 
m3 více než ve dnech, kdy neprší. Tímto bych chtěl 
apelovat na majitele nemovitostí, kteří mají dešťové 
vody napojeny do nově vybudované kanalizace, aby 
je okamžitě odpojili. V případě, že zvýšené nátoky 
v období dešťů na ČOV budou pokračovat, objed-
ná obec podrobný monitoring kanalizačních stok a 
přípojky s napojenými dešťovými vodami odhalí. Z 
vlastní praxe vím, že nepomůžou zpětné klapky ani 
vytvořené sifóny na odvodu dešťových vod. Vše se 
dá jednoduše odhalit.

Závěrem bych Vám všem chtěl poděkovat za trpěli-
vost, kterou jste měli při provádění stavebních prací, 
protože některá omezení běžného života v obci trva-
ly opravdu dlouho. Všechna omezení byla způsobe-
na hlavně objemem prováděných stavebních prací, 
které bylo potřeba provést. Věřím, že dokončená 
stavba bude spolehlivě sloužit všem obyvatelům z 
Boharyně a Homyle a pomůže ke zlepšení životního 
prostředí v naší obci.

Miroslav Melichar, místostarosta obce
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Vítání občánků

11. června 2022 jsme v naší obci přivíta-
li nové občánky. Vítání se uskutečnilo ve 
sportovním areálu na hřišti v Boharyni. 
Naštěstí nám přálo slunečné počasí. A tak 
všichni, kteří  se přišli podívat, mohli těšit  
z příjemně prožitého dopoledne se svými 
nejbližšími. Program zpestřilo vystoupení 
dětí Základní a mateřské školy v Bohary-
ni. Noví občánci obdrželi malé dárky od 
obecního úřadu a maminky dostaly kytič-
ku. Rodiče se podepsali do pamětní knihy 
obecního úřadu. Následovalo společné 
focení. Mezi nové občany obce byly při-
vítány tyto děti:
 
David Petrovický
Anna Chrudimská
Tobiáš Turnovský
Alžběta Tylšová
Maxmilián Vik
Oliver Richter
Nikolas Jór
Vojtěch Chlad

Vítězslav Havlíček, starosta

Příspěvek SDH Boharyně

Dne 27. 8. 2022 proběhly za krásného letního počasí na požární nádrži v Boharyni rybářské závody pro děti 
a pro dospělé. Závodů se zúčastnilo velké množství zájemců, kterým se podařilo ulovit spoustu pěkných 
úlovků. Rybáři, kteří se umístili na stupních vítězů, byli odměněni pěknými cenami, které jim budou sloužit 
k získávání dalších rybářských zážitků. Připomínáme, že SDH Boharyně vždy každou první středu v měsíci 
od 17:00 do 18:00 v objektu mlýna v Boharyni provádí sběr starých elektrospotřebičů, železného šrotu a 
starého papíru.
4. 2. 2023 bychom Vás rádi pozvali na tradiční „Hasičský ples“, který se bude konat v Boharyni v hospodě 
U Jezírka. K tanci a poslechu bude hrát skupina Svižná těla. Doufám v hojnou účast, protože tato akce bude 
opět probíhat po dlouhých třech letech, kdy byl společenský život omezen restrikcemi v rámci pandemie.
Na závěr bychom chtěli všem spoluobčanům popřát krásné, pohodové a klidné vánoce a do roku 2023 
spoustu štěstí, zdraví a pohody.

Miroslav Melichar, člen SDH
Hortenzie

Památku zemřelých, lidově Dušičky, uctívají jak křesťané, tak i 
nevěřící, a to vzpomínkou, ozdobením rodinných hrobů nebo 
zapálením svíčky. Pro katolíky znamenají živé květiny  nejen 
v tomto období víru ve věčný život. A tak v čase Dušiček i 
boharyňský hřbitov bývá krásně nazdoben květy a rozžatými 
svíčkami. Bylo tomu tak i letos. Ale …..
U hřbitovních vrat se nachází hrob pátera Lichtenberga, který 
spolu s panem řídícím Jarošem téměř před 150 lety zakládal 
v obci veřejnou knihovnu. Na hrobě jsme před několika lety 
při oslavách založení místní školy zasadili růžovou hortenzii. 
Dnes je z ní již silný keř, který se díky péči, kterou jí věnujeme, 
každý rok odmění bohatstvím květů. I letos krásně nakvetla a i 
letos ji tradičně v říjnu poničila ruka nenechavce/ů. Každý rok 
ji totiž v tomto čase někdo ve velkém ostříhá nebo oláme kvě-
ty. Proč nevíme, pravděpodobně do suché vazby, ale hřbitovní 
kvítí se přece nikdy domů nenosilo k výzdobě interieru. Věří 
se, že to přináší smůlu. Tak proč ?
Letos si ruka vandala asi zapomněla nůžky, protože část květů 
byla doslova oškubána. A tak na jaře čeká hortenzii zase větší 
ostříhání a zmenšení keře, škoda. Přihnojovat, okopávat, vytr-
vale v suchém létě zalévat, na zimu zasypat substrátem, ev. za-
krýt v holomrazech chvojím. Čím asi ta ruka vandala přispěla? 
Jistě zbytečná otázka. A vodění psů na hřbitov? I přes zákaz se 
tak děje nadále. Někteří chovatelé asi špatně vidí  nebo nero-
zumí piktogramu na obou hřbitovních vstupech. A uklidit po 
svém mazlíčkovi? Ani náhodou…..
Nabízí se řada dalších otázek, protože vždy platilo, že hřbitov 
je zrcadlem kulturnosti obyvatel obce. Snad jedna za všechny. 
Kam se ztratila úcta, pieta místa a základní slušnost ? Nechť si 
toto zodpoví každý sám za sebe.

MUDr. Věra Jílková
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SDH Trnava

 

Text a foto Jana Šarounová 

 
Jezdecký klub Boharyně
   
     .
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V září letošního roku započala dlouho očekáva-
ná výstavba nového obecního skladu v Trnavě. 
Ten je umístěn u rybníka Křepelák a bude slou-
žit pro potřeby SDH Trnava. V přípravné fázi 
bylo potřeba pokácet několik vzrostlých stromů. 
Formou brigády se této povinnosti ujali trnavští 
hasiči. 

Jezdecký Klub Boharyně v letošním roce vstoupil již do své 17-té jezdecké sezóny. V současné době člen-
ská základna sčítá 29 členů. Po covidové době se rozjela i jezdecká sezóna. A to hned v únoru startoval na 
halových závodech Pavel Groul s přísedícím Honzou Chmelařem a svým dvouspřeží Prymusem a Pašou. 
Dále ještě v tomto měsíci startoval v Zemském hřebčinci v Tlumačově v kategorii jednospřeží s koněm 
Prymus a ve dvouspřeží s koňmi Paša a Romario. Při všech startech se Pavel Groul umístil v první polo-
vině startovního pole. Ve spřežení nás také reprezentovala i Monika Pospíšilová. Se svým pony spřežením 
Ges, Ariella a Merlin se zúčastnila závodu ve Slatiňanech, Semicích, Těšánkách, Čakovičkách, Zemském 
hřebčinci, Tlumačově a v Humpolci. Sezóna byla pro ni úspěšná a stala se již několikanásobnou mistryní 
České republiky.

V parkurovém skákání nás reprezentovala Michaela Holubová. Která sedlala své dvě klisny Olympii a Car-
lin. Startovala v soutěžích ZM – Z na Dolním Přímě,  v Dolním Jelení, na Apolence a v Jaroměři-Josefov. 
Ve všech soutěžích se umístila vždy do 6. místa. Se svojí klisnou Mirabel se Nikola Kovačíková účastnila 
parkurových závodů v Jaroměři-Josefově, kde absolvovala bezchybný parkur. Pavla Mikasová s klisnou 
Iris T se zúčastnila třech závodů na Dolním Přímě v obtížnosti ZM – ZZ. Všechny parkury absolvovala 
bezchybně. V letošním roce se poprvé zúčastnila Monika Píšová dvou westernových hobby závodů se 
svojí klisnou Fler. Tyto dvoje závody se uskutečnily v Kostelecké Lhotě, kde jela dvě soutěže – v jízdě 
zručnosti a v horsemanship, kde se umístila na předních místech.

V červnu jsme se zúčastnili ve Vlčí Habřině, ve složení Iveta Kykalová, Markéta Vízková a Monika Svo-
bodová s koňmi Arša a Blesk, dětského dne pro hendikepované děti z pardubické školy Svítání.
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Jezdecký klub pořádal 13. Hubertovu jízdu, která se 
uskutečnila dne 1. 10. 2022. I když počasí bylo jako 
na houpačce přijelo 30 jezdců v sedlech a 13 zápřeží.
Startu jízdy přihlíželo několik desítek lidí z naší obce 
a i přilehlého okolí. Za což jim moc děkujeme,  pro-
tože tím se stává tato akce  pro náš klub motivační.

Jezdci a vozatajové v 11 hodin vyrazili na 15km trasu, 
která vedla po místních lukách a přilehlých lesích. Na 
pauzu přijeli přibližně po dvou hodinách jízdy, kde 
na ně čekalo občerstvení v podobě guláše a řízků od 
místního hospodského Radka Koláře a jeho rodiny.

Po pauze byla již trasa kratší a jelikož se blížil déšť, 
tak jsme upustili od tradičního hledání liščího ohonu. 
Po dohodě se zbylými diváky jsme udělili cenu dvou 
jezdkyním, které přijeli z Poděbrad a cenu vozatajců 
obdržela vozatajka, která přijela z Moravy Kateřina 
Sklenská, která je několikanásobná mistryně republi-
ky ve čtyřspřeží.

Večer byl zakončen posezením při hudbě v hospodě 
u jezírka a Hubertovým soudem.

Iveta Kykalová, JK Boharyně

V jarní části soutěže Okresního přeboru se našim 
fotbalistům nepodařilo zlepšit výkony, výsledko-
vě bohužel navázali na nepodařenou podzimní 
část, což v součtu znamenalo sestup z této soutě-
že. Tým již delší dobu prochází generační obmě-
nou. Pro podzimní část III. třídy se podařilo tým 
doplnit o nové hráče. Dále se povedla vyjednat 
možnost nastupování mladších dorostenců, pro-
bíhá jejich postupné zapracování do týmu. Po po-
lovině soutěže je tým na 9 . místě s 12 body (za 4 
vítězství a 7 porážek) a skóre 21 : 27. Nejlepším 
střelcem je Patrik Málek se 6 góly a Jan Melichar 
s 5 góly.
Poděkování si zalouží všichni, kteří se starají o 
chod klubu, podílejí se na přípravě hřiště, zajiště-
ní zápasů a údržbě celého areálu. Ochotných lidí, 
kteří mají čas a chuť se aktivně zapojit není mno-
ho.  Díky příspěvku 

obce se podařila obměna techniky na údržbu are-
álu – nové traktorové sekačky. Bohužel i letošní 
kulturní program v areálu výrazně ovlivnila epide-
miologická situace, kdy bylo obtížné řešit termíny 
a dopředu objednávat kapelu apod. Alespoň léto 
umožnilo tradiční akce pro děti. Ve sportovním 
areálu se také pravidelně odehrává kroužek pro 
malé děti, které se učí radosti z pohybu.
Moc si vážíme účasti fanoušků a děkujeme za je-
jich podporu na domácích i cizích hřištích. 
Dovolte jednu pozvánku na kulturní akci v příš-
tím roce. Pokud to situace dovolí, chtěli bychom 
v únoru uspořádat zábavu, rockový bál. Přejeme 
Všem čtenářům zpravodaje mnoho sportovních 
a nejen fotbalových zážitků a pevné zdraví v roce 
2023.
 
TJ Bystřice Boharyně, z.s.

Střípky nejen z fotbalového dění TJ Bystřice Boharyně 



Dětský den

Začátek letních dnů děti oslavily na dětském dni v Boharyni na hřišti. Počasí dětem přálo, a tak účast byla 
opravdu velká.Určitě o nudu tu nikdo nezavadil, pro děti bylo připraveno 8 stanovišť se zábavnými úkoly. Po 
splnění úkolů si každé dítě vybralo věcnou odměnu a nechybělo ani malování na obličej a vyrábění zvířátek 
z balónků. Úžasné hry na poznávání přírody a střílení ze vzduchovky si děti mohly vyzkoušet se spolkem 
myslivců ze Zvíkova. Na dětském dni samozřejmě nechyběl ani skákací hrad a točená zmrzlina, toto vše si 
děti mohly užívat plnými doušky. Tímto bychom rádi všem dobrovolníkům i účastníkům rádi poděkovali za 
úžasné odpoledne!
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Žabičková stezka

Celý měsíc červenec byla připravena pro děti, dorůs-
tající i dospělé žabíčková stezka. Začátek byl u školy v 
Boharyni a pak se úkol po úkolu skupinky přesouvaly 
přes kopaninu až nad Zvíkov. Vzhledem k parnému 
létu a dovoleným, byla tato akce naplánovaná na celý 
měsíc. Každý, kdo měl chuť mohl vyluštit hádanku a 
projít si zrádnou cestu ve slunném počasí, kdy denní 
teploty přesahovaly 35 °C. Za vyplněnou kartičku s 
hádankou poté všichni mohli obdržet malé občerstve-
ní v boharyňské Hrušce. 
Účast byla obrovská a těšíme se na příští rok!
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Vánoce v létě
 
Nestává se to často, ale letos to přišlo i do Boharyně. 
Pro děti byly připraveny Vánoce v létě. Přípravy začaly 
po poledni s občasným pohledem do mračen nad Boha-
ryní, počasí začínalo být již podzimní, ale to nám náladu 
a elán nezkazilo. Po 15. hodině se začali scházet první 
účastníci Každý si mohl ozdobit perníček pro radost, 
maminku, babičku, tatínka nebo dědečka, nicméně jich 
nejvíce skončilo v bříškách našich malý tvůrců. Bylo 
připraveno 6 stanovišť, kde děti pilovaly dovednosti v 
házení, koncentraci, běhu a pamatování. Jak to tak na 
Vánoce bývá, byla připravena večeře pro všechny a ka-
ždé dítě dostalo dáreček od Kulturního výboru. Účast 
byla veliká, moc děkujeme všem zúčastněným. 

Drakiáda

V měsíci říjnu, kdy očekáváme větrné, ale i slunečné po-
časí, byla na programu tradiční Drakiáda. Letos nás to 
počasí trochu více potrápilo, ale nakonec vše dopadlo a 
Drakiáda se konala. I tento rok mohly děti vypustit své 
draky na kopečku mezi Zvíkovem a Budínem. Sluníčko 
svítilo, stromy zářily podzimními barvami a vítr malin-
ko pofukoval. Při krásném nedělením počasí jsme měli 
možnost pozorovat nebe plné létající draků a k tomu 
několik úsměvů spokojených dětí. Někdy se rodiče, 
většinou tatínkové, hodně zapotili, aby se jim podařilo 
draka dostat nahoru. Na závěr jsme si společně všichni 
opekli buřty a dali si teplý čaj. Všem děkujeme za účast 
a těšíme se příští rok. 

Pirátská stezka

Další akcí, která měla velký úspěch a velkou účast byla 
Pirátská stezka. Tentokrát jsme zavítali do obce Trna-
va a s pomocí trnavských hasičů jsme mohli pro děti 
připravit stezku plnou úkolů a aktivit. Na samém kon-
ci stezky nás čekal velký úkol, a to najít pravý pirátský 
poklad. Stezka vedla od obecního domku dál vesnicí, 
kolem nádrže a zpět na dětské hřiště. Děti před startem 
obdržely hrací kartičky, do kterých si zapisovaly indicie, 
které nasbíraly během pirátské výpravy. Každá indicie je 
posouvala dál a dál k pirátskému pokladu. 

Na konci výpravy děti měly za úkol společně najít poklad, který byl, jak už to u pirátů bývá, dobře schován. 
Po dlouhé cestě a po splnění všech úkolů si piráti zasloužili odměnu a opečený párek. Všechny děti obdržely 
pirátské medaile a rozdělily si zlatý poklad. Naučná stezka o pirátství se zalíbila i rodičům a aktivně se během 
výpravy připojili k dětem při plnění zadaných úkolů.  Aneta Pšeničková, Veronika Klozová, Daniela Tukash
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Podzim v mateřské školce a v základní škole

V tomto školním roce jsme v září přivítali jak novou paní ředitelku Mgr. Janu Vavřinkovou, tak i sedm prvňáč-
ků a jednu druhačku. V současné době je v základní škole 18 žáků a v mateřské škole 28 dětí. Během září se 
kolektivy ve školce i ve škole velmi dobře sjednotily při společných aktivitách. Společně si vzaly pod patronát 
jabloň, která roste vedle školy a byla vysazena k 275. výročí dokladované školní docházky. Během září proto 
společně podnikly sklizeň jablek, kdy jablíčka trhaly, vkládaly do přepravek a na závěr si společně zazpívaly. 
Po společném hlasování se žáci poté dohodli a upekli velmi chutný štrúdl. Děti ve školce vařily lahodnou 
jablečnou přesnídávku.

Letošní podzim nás obdařil mimořád-
ně krásným počasím, a tak jsme s dětmi 
ze školky trávili co nejvíce času venku. 
Na zahrádce jsme si zřídili dílnu a zača-
lo velké tvoření. Rodiče nám do škol-
ky přinesli ze zahrádky dýně a s dětmi 
nasbírané kaštany, barevné listy a šípky. 
Dětem už pak stačila jen jejich fanta-
zie a vznikli překrásní podzimní skřítci, 
které jsme měli vystavené u vchodu do 
mateřské školy. 
Vyrazili jsme také na společný výlet – 
škola i školka. Jeli jsme na exkurzi do 
firmy Koulier, která se věnuje ruční vý-
robě skleněných vánočních ozdob. 

Děti tak měly možnost nahlédnout přímo do výrobny a vidět na vlastní oči, jak se vánoční ozdoby foukají, 
stříbří, barví a zdobí. Součástí exkurze byla také dílna, kde si děti mohly ozdobit ozdobičku, kterou si odnesly 
domů. Na závěr jsme si všichni prohlédli hotové vánoční ozdoby v prodejně. Tam si děti mohly vybrat a 
koupit domů drobné skleněné ozdobičky na vánoční stromeček. 
Na začátku listopadu se také uskutečnila společná brigáda s rodiči na zahradě MŠ. Bylo potřeba odklidit po-
kácené stromy a větve, shrabat listí a celkově zahradu zazimovat. Ještě jednou chceme všem rodičům ze školy 
i školky moc poděkovat za velikou účast a pomoc při práci. Moc si Vaši podpory vážíme. V rámci brigády 
proběhla také renovace školní tabule za pomoci pana V. Břeně a pana T. Ságnera, kterým patří také velké díky. 
Aktuálně se děti ve škole i školce připravují na vánoční besídku a „Vánoční jarmark“, který se bude konat v 
prosinci v prostorách školy.  Těší se na Vás kolektiv ZŠ a MŠ Boharyně.
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Setkání se seniory

Rád bych pozval na společné   setkání všechny seniory v obci. Setkání se 
uskuteční ve čtvrtek 15.12.2022 od 14.00 hod v obecní hospodě U jezírka 
v Boharyni.  Přijďte se na chvíli zastavit v této předvánoční době,  popo-
vídat  si se svými spoluobčany a  dobře se pobavit.  Kulturní vystoupení 
pro Vás připravuje Základní a mateřská škola v Boharyni. 

Vítězslav Havlíček, starosta obce

Mikulášská nadílka

Rádi bychom Vás pozvali na naši další akci a tou je Mikulášská nadílka, 
která se bude konat 10.12.2022 v Hospodě U Jezírka v Boharyni. Děti 
se mohou těšit na spoustu her, dětskou diskotéku a samozřejmě Mikuláše, 
Čerta a Anděla s bohatou nadílkou.

Pokud byste měli zájem a rádi sdělili skrze Mikuláše něco, co by mohly 
Vaše děti zlepšit, nebo naopak, za co je může Mikuláš pochválit, napište 
nám na Facebooku na stránce – Kultura v obci Boharyně (Trnava, Zvíkov, 
Homyle, Budín), nebo formou SMS na tel. číslo 724 891 582. Mikuláš si 
vše pečlivě zaznamená do své knihy. Těšíme se na Vás!

Aneta Pšeničková, Veronika Klozová, Daniela Tukash – Kulturní výbor

Přehled plánovaných akcí
obec 

10.12. 2022 – Mikulášská besídka, Obecní 
            hospoda U Jezírka

15.12. 2022 – setkání seniorů, Obecní hos
           poda U Jezírka

28.1. 2023 – Divadlo Koloběžka, Obecní 
          hospoda U Jezírka

4.2. 2023 – Hasičský ples, Obecní hospoda 
        U Jezírka

Plánované akce na rok 2023
kulturní výbor

Leden    Divadlo pro děti
Únor   Masopustní průvod
Březen   Kvíz pro dospělé
Duben   Den Země
Duben   Pálení čarodějnic
Květen   Divadlo pro děti + posezení a 
  grilování v Trnavě
Červen   Dětský den
Červenec Stezka pro děti v Homyli
Srpen   Den s přírodou
Září   Pohádková cesta - Zvíkovský    
                háječek
Říjen  Drakiáda Zvíkov
Listopad Hallowenský večírek
Prosinec Mikulášská párty
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Poplatky za sběr a odvoz komunálního odpadu a poplatek ze psů v roce 2023

Poplatky se budou vybírat v úředních hodinách na OÚ Boharyně.

Pondělí    17.00 – 19.00 

Středa      17.00 – 20.00

   
Výše poplatku činí 600 Kč za osobu s trvalým pobytem v obci nebo za objekt s čp. nebo ev. č. využívaný k 
rekreačním účelům. Poplatek za psa činí 100 Kč za rok (hradí se od tří měsíců věku psa). Preferujeme bezho-
tovostní úhradu na bankovní účet obce č. 1080780389/0800, variabilní symbol = číslo popisné domu, zpráva 
pro příjemce = obec. Při bezhotovostní platbě je známka na popelnici k vyzvednutí na obecním úřadu. 

Splatnost obou poplatků je do 28.2. 2023.

Změna úředních hodin Obecního úřadu 
Boharyně

Od 20.10.2022 byla provedena změna úředních 
hodin Obecního úřadu Boharyně.

Pondělí    17.00 – 19.00 

Středa      17.00 – 20.00

Závěrem bychom rádi popřáli všem 
spoluobčanům krásné, pohodové 
vánoce a pevné zdraví do roku 2023.  

Úprava času svícení veřejného osvětlení 

Vzhledem k současným a předpokládaným 
cenám energií obecní zastupitelstvo rozhod-
lo o úpravě doby svícení veřejného osvětlení 
večer do 22.00 hod a ráno od 4.30 hod. Doba 
svícení tak již byla nastavena.
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Veškeré náměty, připomínky či podněty adresované obecnímu úřadu mohou občané sdělit osobně v 
úředních hodinách nebo telefonicky, popř. písemně poštou, vhozením do schránky obecního úřadu či 
e-mailem. 

Kontakty

Telefon: 495 444 126
E-mail: obec@boharyne.cz   
                               
Webové stránky, vč. umístění elektronické úřední desky: www.boharyne.cz
Elektronická podatelna: posta@boharyne.obecni-urad.org.
Datová schránka: e4na9yr

Obecní zpravodaj vydává Obecní úřad Boharyně zpravidla 2x ročně pro občany obce. 
Registrováno u Ministerstva kultury ČR pod ev.č. MK ČR E 21643.

Zpracovali: Vítězslav Havlíček, Aneta Pšeničková, grafická úprava Mgr. Lucie Tomášková. Za obsah jednotlivých 
příspěvků odpovídá autor. Těšíme se na vaše příspěvky či náměty na obci nebo na e-mailu: obec@boharyne.cz
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